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摘要 目的 研究COX22 和Ang22 在喉癌中的表达及其相关性。方法 应用免疫组织化学SP 法检  

测65 例喉癌组织及34 例癌旁阴性喉黏膜组织中COX22 和Ang22 的表达,并结合相关临床病理参数进  

行分析。结果 COX22 和Ang22 蛋白在喉癌组织中的阳性表达率分别为63. 08 %和69. 23 % ,均高于癌  

旁喉黏膜组织中的表达( P < 0. 05) 。COX22 及Ang22 的表达都与T 分期和临床分期相关,且两者表达  

呈显著正相关性( P < 0. 05) 。Kaplan2Meier 分析显示COX22 阳性表达和阴性表达组患者无瘤生存率和  

总生存率差异有统计学意义,但Ang22 表达仅影响患者的总生存率( P < 0. 05) 。结论 COX22 与Ang22  

在喉癌表达异常增高,且呈正相关表达,其可能通过促进血管生成在肿瘤的形成、浸润、扩散等过程中发  

挥着重要作用,两者可作为判断喉癌生物学行为和预后的重要指标。

服务

把本文推荐给朋友   

加入我的书架 

加入引用管理器 

E-mail Alert 

RSS

作者相关文章

覃 纲

陈祖尧

余 玲

梁灼萍

刘文军

黎万荣

关键词： 环氧化酶22   血管生成素22   喉肿瘤   癌   鳞状细胞   血管生成     

Abstract： Objective  To investigate the expression of Cyclooxygenase22 (COX22 ) and Angiopoietin22  

(Ang22) in laryngeal carcinoma tissue and their correlation. Methods  Sixty2five samples of laryngeal car2  

cinoma and thirty2four biopsies of adjacent noncancerous tissue were immunohistochemically examined for 

expression of COX22 and Ang22 , whose relationship with clinicopathological parameters was also ana2 

lyzed. Results  Percentages of COX22 and Ang22 expression in laryngeal carcinoma tissue were 63. 08 %  

and 69. 23 % respectively , which were higher than those in adjacent noncancerous tissue ( P < 0. 05) . The 

expression of COX22 and Ang22 significantly differed between patient s with different T stage and clinical 

stage , and there was also a close correlation between the expressions of COX22 and Ang22 ( P < 0. 05) . 

Kaplan2Meier analysis showed that disease2f ree survival and overall survival were significantly lower in 

patient s with COX22 positive expression than those with negative expression , but only overall survival 

was significantly lower in patient s with Ang22 overexpression ( P < 0. 05) . Conclusion  The overexpres2  

sion of COX22 and Ang22 was observed in laryngeal carcinoma tissue and there was positive correlation 

between them. It suggested that they may play an important role in the occurrence , infilt rating and diffu2 

sion by promoting tumor angiogenesis. Their overexpression can be an objective indicator to judge biolog2 

ical parameter and prognosis of laryngeal carcinoma. 
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